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 هنوز تعرفه های پزشکی 
ابلاغ نشده 

آرمان ملی: رئیس کل سازمان نظام پزشکی 
با بیان اینکه کرونا هنوز ریشه کن نشده اما برخی 
نامهربانی ها به کادر درمان و پزشکان را شاهدیم، 
در عین حال از تاخیر در اعلام تعرفه های پزشکی 
امسال انتقاد کرد و گفت: ۱۳ روز است تعرفه ها 
تصویب شده اما هنوز ابلاغ نشده است؛ این اجحاف 
به جامعه پزشکی است. او درباره جلسات سازمان 
برنامه و بودجه پیرامون تعرفه ها، بیان کرد: دهم 
اردیبهشت سازمان برنامه و بودجه جدول افزایش 
تعرفه ها را به هیات دولت اعلام کرد. ما ایراداتی 
به جدول داشتیم که دستکاری و بالا و پایین شد 

ولی ان شاءا... جدول ابلاغ شود. 

جمع آوری ۵۰۰ معتاد متجاهر 
آرمان ملی: فرمانده انتظامی تهران بزرگ از 
ایجاد ظرفیت برای پذیرش ۲۰۰ معتاد متجاهر 
زخم باز و جمع آوری ۵۰۰ معتاد متجاهر در 
پایتخت خبر داد. سردار حسین رحیمی در 
حاشیه اجرای طرح جمع آوری معتادان متجاهر 
که در محلات شوش، هرندی و مولوی برگزار شد، 
گفت: همچنان حدود ۷۰۰۰ تا ۸۰۰۰ هزار معتاد 
متجاهر در سطح تهران داریم که باید ساماندهی 
شوند، همچنین حدود ۷۰۰۰ خرده فروش داریم 
که این افراد نیز باید دستگیر شوند و با آنها برخورد 
شود. من تاکید کردم که باید برای این افراد 
فراتر از سازوکار اداری وارد عمل شویم، چراکه 
در واقع خرده فروش ها راه های فرار از قانون را 

یاد گرفته اند. 
 

درخواست افزایش سهمیه حج
ایلنا: رئیس سازمان حج و زیارت از رایزنی و 
مکاتبه با وزارت حج و عمره عربستان برای افزایش 
سهمیه حج خبر داد. سیدصادق حسینی اعلام 
کرد: آخرین حجی که قرار بود انجام شود و به 
دلیل کرونا به ثمر نرسید، مربوط به سال ۹۹ بود 
و رقمی که به ایران تخصیص دادند، همین مقدار 
بود و ۷۴۵۰۰ نفر ثبت نام انجام شد. از بین این 
تعداد که امکان تشرف پیدا کردند، مبلغ کامل را 
که ۳۵ میلیون بود پرداخت کرده اند و برخی ۲۵ 
میلیون تومان واریز کردند و نوبت دوم را پرداخت 
نکرده اند. در این خصوص با وزارت حج مکاتبه و 
به میزان ۵ هزار نفر در خواست شده است که در 
صورت اعلام ظرفیت جدید مراتب اطلاع رسانی 
برای جذب زائرین صورت خواهد گرفت و بر 
اساس اولویت فراخوان خواهند شد. لازم به 
ذکر است نام نویسی حج تمتع ۱۴۰۱ از امروز 
)یکشنبه( ساعت ۱۰ صبح آغاز می شود. گذرنامه 
زائران باید حداقل ۶ ماه تا ۱۰ دی ۱۴۰۱ اعتبار 

داشته باشد. 

گرانفروشی نان را اطلاع دهید
مهر: در روزهای اخیر و پس از زمزمه های 
حذف ارز ترجیحی برخی کالاها و اقلام اساسی، 
به گفته مسئولان قیمت نان تغییری نداشته و 
برخی از نانوایی ها خودسرانه قیمت را افزایش 
دادند. اصغر پابرجا، رئیس اتحادیه صنف نانوایان 
سنگکی گفت: قیمت آرد نانوایی هنوز تغییری 
نداشته است و باید نان سنگک معمولی بین دو تا 
سه هزار تومان به دست مشتری برسد و هرگونه 
افزایش قیمتی بیش از این گران فروشی محسوب 
می شود. سامانه ۱۳۵ تعزیرات هم مرجعی برای 
رسیدگی به شکایات از جمله گران فروشی ها 
است. شهروندان برای دسترسی به این سامانه 
می توانند تمام مراحل گران فروشی اصناف و 
نانوایی ها را به تعزیرات به صورت غیر حضوری 

اعلام کنند. 

تکذیب صدور کارت یارانه نان
آرمان ملی: مرکز اطلاع رسانی وزارت کشور 
در اطلاعیه ای اعلام کرد صدور کارت یارانه نان، 
شایعه پراکنی رسانه های معاند و از اساس کذب 
است.  در این اطلاعیه آمده است: رسانه های معاند 
از روز گذشته با انتشار تصاویر کارت جعلی یارانه 
نان به دنبال تشویش اذهان عمومی و ایجاد نگرانی 
نسبت به عرضه نان در داخل کشور برآمده اند. از 
این رو، از رسانه ها و فعالان فضای مجازی انتظار 
می رود، سهم خود را در فرضیه جهاد تبیین بیش 
از گذشته ادا کنند و در زمانی که دولت در حال 
جراحی اقتصادی است، در مقابل ماشین تخریب 
و تحریف بدخواهان و رسانه های معاند، روشنگری 
داشته باشند و اجازه ندهند در جنگ روایت ها، 
دشمنان ذهن ملت بزرگ ایران را مخدوش سازند. 

 شوک روانی، قیمت دارو 
را گران کرد!

ایسنا: یک عضو کمیسیون بهداشت و درمان 
از وعده کنترل بازار دارو و برطرف شدن کمبود 
دارویی کشور توسط وزیر بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکی خبر داد. محمدعلی محسنی 
بندپی اظهار کرد: در هفته های اخیر به دلیل 
وارد شدن یک شوک روانی به جامعه، بدون اینکه 
ارز دارو حذف شود، قیمت بعضی داروها افزایش 
پیدا کرد؛ در این آشفته بازار برخی سودجویان 
نیز ممکن بود داروها را احتکار کنند و بر همین 
اساس نیز عملا با کمبود دارو مواجه شویم. با توجه 
به اینکه اخیرا یک میلیارد دلار ارز برای واردات 
دارو تخصیص داده شده، در این جلسه آقای وزیر 
و معاونان او قول دادند تا هم بازار دارو را کنترل 
کنند و هم اینکه ان شاءا... مسأله کمبود دارو را 

برطرف نمایند. 

فوتبال در سراسر جهان رشته ای همه گیر و یکی از ابزارهای 
مفید در حوزه اجتماعی و نشاط عمومی به حساب می آید. در 
اهمیت این موضوع همین بس که بیش از ۸۰ تا ۹۰ درصد 
جوانان و نوجوانان کشورمان که جمعیتی بالغ بر ۲۰ تا ۲۵ 
میلیون نفر ار تشکیل می دهند، اولین الگوی خود را برای 
آینده از میان فوتبالیست های صاحب نام انتخاب می کنند. 
به عنوان مثال اگر از نوجوانان، کودکان و جوانان پرسیده شود 
که الگوی اخلاقی و ورزشی شما برای آینده تان چه کسی است، 
بدون شک نام »علی دایی« بیش از هر گزینه ای دیگر از دهان 
آنها خارج می شود. فارغ از موفقیت های بین المللی و افتخارات 
جهانی حتی پس از دوران بازنشستگی از فوتبال، سبک زندگی 
این اسطوره فوتبال ایران همواره زبانزد مردم بوده و حتی 
بیش از واقعیت های موجود، در آینده مادران و پدران برای او 
داستان سرایی و افسانه سازی می کنند و قصه زندگی »تختی 
وار« او را برای کودکانشان تعریف خواهند کرد. از این رو برکسی 
پوشیده نیست سبک زندگی در ورزش فراگیری مانند فوتبال، 
در کنار قابلیت ها و مهارت های فردی و تیمی می تواند نام یک 
بازیکن را جاودانه و نام هزاران بازیکن دیگر فوتبال را یک شبه از 
یادها ببرد. شاید اگر امروز نام امثال ورزشکارانی همچون جهان 
پهلوان تختی بیش از سایر ورزشکاران بر سر زبان هاست، به خاطر 
سبک زندگی منحصر به فرد آنها و مردمی  بودنشان است وگرنه 
بودند کشتی گیران دیگری که هم مدال های جهانی و المپیکی 
آنها از تختی بیشتر بود و سال ها نامشان از صفحه یک روزنامه ها 

پایین نمی آمد، اما امروز دیگر نه نامی ازشان هست نه نشانی. 
در موضوع مصاحبه و جنجال اخیر فضای ورزشی کشور که 
»سعید لطفی« یکی از پیشکسوتان خوشنام فوتبال ایران و تیم 
استقلال انجام داده، این امر به چشم می خورد، موضوعی که در 
فضای مسموم مجازی موجب هجمه های بسیاری به وی از سوی 
یکسری تماشاگر و طرفدار نما شد و کسی به این اصل توجهی 
نداشت که چرا سعید لطفی که در تیم  متبوعش که با کمبود بازیکن 
روبه رو است، یکی از فوتبالیست های نام آشنای این روزهای فوتبال 
ایران را کنار گذاشته. زمانی که لطفی با این سئوال خبرنگار تسنیم، 
مواجه می شود، در پاسخ می گوید: »اخراج بازیکن مورد نظر از سایپا 
هم جنبه فنی داشت و هم غیرفنی، چرا که باید خیلی سربسته 
بگویم سبک زندگی این مهاجم ۳۷ ساله الگوی مناسبی برای 
جوانان سایپا نبود.« با توجه به شناخت نگارنده این سطور و افرادی 
که لطفی را می شناسند، به خوبی می دانند که او هیچگاه به دلالان 
و مافیای فوتبال باج نداد و وی نه لشکر مجازی دارد نه تیم فحاشی 
که بخواهد فردی را تهدید کنند و او را در منگنه فشار قرار دهند تا 
بخواهد کاری را انجام دهد. اتفاقا فرد مورد نظر در ویدئویی که از 
خود منتشر کرده و با به کاربردن جملات قصد دارد اندک طرفداران 
خود را تهییج و به موضوع جالب و قابل توجهی اشاره دارد و می گوید: 
»فوتبال ورزش باهوشی است« ما نیز با این صحبت موافق هستیم 
و می دانیم که اگر اینگونه نبود، امثال سعید لطفی یا علی دایی، هر 
شش ماه در یک تیم فوتبال بازی می کردند. لطفی اگر در ۳۰ سالگی 
از فوتبال خداحافظی کرد، همان طور که بارها گفته به دلیل عدم 
پرداخت پول به دلال ها بوده و حالا در سن ۴۱ سالگی آنقدر سالم 
زندگی می کند که بهتر از خیلی از بازیکنان لیگ یک است. شما در 
۳۸ سالگی هنوز  نمی دانید که بازیکنی که نتواند حرمت پیشکسوت 
خود را چه در فضای مجازی و چه در واقعیت حفظ کند به درد 
جامعه ورزشی نمی خورد و دیر یا زود در لاک خود فرو خواهد رفت 

و از امثال لطفی یا... بزرگ تر نیز به محاق رفته اند. 

سبک زندگی، از شوت زدن مهم تر است 

روی خط آرمان ملی

          88760176                                              
راهنمایی و رانندگی

از مسئولان تقاضا داریم نسبت به اینکه شغل کارکنان 
راهنمایی و رانندگی را جزو مشاغل سخت و زیان آور قرار 
نداده اند تجدید نظر کنند. پلیس های راهنمایی و رانندگی 
واقعا کارهای سخت و زیان آوری دارند نخوابیدن به موقع، 
استرس، عدم تغذیه مناسب، دردهای ستون فقرات از جمله 
مشکلاتی است که در این شغل وجود دارد. سختی کار به 
کارهایی تعلق می گیرد که در آنها عوامل فیزیکی، شیمیایی، 
مکانیکی و بیولوژیکی محیط کار غیر استاندارد بوده و در اثر 
اشتغال کارگر و یا کارمند تنشی به مراتب بالاتر از ظرفیت های 
طبیعی )جسمی و روانی( در وی ایجاد شود، ولی با این حال 
این قشر زحمتکش جزو سختی کار در بیمه قرار نمی گیرند. 

از مسئولان تقاضا داریم که به این موضوع رسیدگی کنند. 
مامور راهنمایی و رانندگی از گیلان

گرانی 
گرانی ها و تورم واقعا کمر ما را شکسته است. در حال حاضر 
قیمت ماکارونی و شکر سر به فلک کشیده است چرا مسئولان 

فکری اساسی برای مردم نمی کنند. 
شریفی از تهران 

مرخصی زایمان
همسر بنده در مرخصی زایمان ۹ ماه هستند و به علت 
اینکه فرزندانم دو قلو است طبق مصوبه مجلس به یک سال 
افزایش یافته و رای دیوان عدالت اداری کشور را نیز گرفتیم، 
اما تامین اجتماعی این رای را اجرا نمی کند لطفا مسئولان به 

این موضوع رسیدگی کنند. 
اصغری از تهران 

پیامک بانک ملی
با توجه به اینکه بانک ملی مبلغ ارسال پیامک را از مشتریان 
کسرمی کند، اما تراکنش زیر ۳۰ هزار تومان را ارسال نمی کند. 
از مسئولان تقاضا داریم که نسبت به این موضوع رسیدگی 

کنند. 
یک شهروند از تهران 

مسعود چراغعلی 
روزنامه نگار 

یادداشـــت

بر کسی پوشیده نیست که تهران مشکلات 
جدی و حادی مانند کمبود اتوبوس های شهری 
و خطوط بی آرتی دارد که به یکی از معضلات 
جدی شهروندان تهرانی تبدیل شده است. در 
شرایطی که چشم شورای شهر و شهردار تهران 
به کمک های دولتی و مصوبه هیات وزیران در 
سال ۱۳۸۵ برای تخصیص اتوبوس است که 
تاکنون محقق نشده، شهرداری با افزایش های 
سالیانه درآمدهای عمومی خود مانند بلیت 
مترو و اتوبوس، کیوسک های مطبوعاتی و 
.. قادر نیست که چند صد  عوارض سالیانه و.
اتوبوس به کلانشهر ۱۳.۵ میلیون نفری تهران 
اصافه نماید، بیش از ۸۵ درصد از بودجه سالیانه 
شهرداری تهران صرف پرداخت حقوق و دستمزد 
کارمند پرشمار و در برخی از مواقع مازاد این نهاد 
شهری می شود؛ امری که به اعتقاد کارشناسان 
در هیچ دوره  شش گانه شورای شهر تهران، 
هیچ شهرداری قادر یا جرات تعدیل و کاهش 
نیروهای مازاد این نهاد را نداشته و هر ساله 
طبق یک قانون نانوشته تعداد زیادی از پرسنل 
یا به خدمت گرفته یا استخدام رسمی کرده اند، 
به نحوی که این روزها شهرداری قادر به پرداخت 
حقوق و دستمزد آنها نیست و تعدادی از آنها را 
به شرکت های خصوصی واگذار کرده است.  آبان 
ماه سال ۹۹ بود که طرح »الزام شهرداری تهران 
به ادغام و کاهش حوزه  های معاونت شهرداری 
از ۹ سطح به حداکثر ۶ سطح سازمانی و حذف 
پست های قائم مقام و یا جانشین و مشاور در 
کلیه واحدهای ستادی، مناطق، سازمان ها 
و شرکت های تابعه« با ۱۶ امضا تقدیم هیات 
رئیسه شورای شهر تهران در دوره پنجم شد. 
بر اساس این طرح مدیریت شهری تهران باید 
امکان سنجی ادغام مناطق ۲۲ گانه و تجمیع 
معاونت های ۹ گانه شهرداری را با دو هدف تقویت 
حوزه عمل مدیران محله و سبک سازی ساختار 
بزرگ شهرداری، انجام می داد. اما با گذشت 
۲ سال از این لایحه و عضو شدن نمایندگان مردم 
در شورای شهر، هنوز دو شهردار تهران طرح 
مذکور را عملیاتی نکرده و همین امر موجب 
اعتراض برخی از نمایندگان شورا شد تا جایی که 
سیدحسن رسولی، نایب رئیس سابق کمیسیون 
برنامه و بودجه شورای شهر تهران گفته بود: 
»قصور آقای شهردار در تاخیر ارسال لایحه 
اصلاح ساختار سازمانی و کاهش حوزه های 
معاونت شهرداری و سازمان ها و شرکت های 

تابعه شهرداری تهران پذیرفتی نیست.« 
  شهرداری یا آموزشگاه تجربه اندوزی؟ 
این در حالــــــی است که در سال ۹۶،  
۶هزار میلیارد تومان و در سال ۹۷، هفت هزار 
میلیارد تومان و حالا این هزینه های جاری به 

حدی رسیده که امکان اقدامات عمرانی را از 
شهرداری می گیرد و هرچه این سازمان درآمد 
دارد باید در این حوزه صرف کند و امکان ادامه 
فعالیت را با این شرایط از شهرداری گرفته است. 
اما موضوعی که در این دوره شهرداری بیش از 
همه مد نظر و مورد انتقاد کارشناسان است، در 
این دوران در شهرداری تهران، تعداد پرسنل 
کاهش پیدا نکرده است، بلکه بیش از ۹۰ درصد 
پرسنل شهرداری عوض شده اند. امری که مجید 
ابهری، آسیب شناس نیز به آن اذعان دارد و در 
رابطه با این موضوع به »آرمان ملی« می گوید: 
»براساس یک سنت غلط با جابه جایی مدیران 
در کشور همکاران با ایشان، معاونان و دستیاران 
آنها نیز تغییر می یابند. البته انتخاب بعضی از 
مدیران رده های نزدیک به راس سازمان براساس 
دیدگاه ها و سلیقه های اجرایی قابل پذیرش و 
یک اصل سازمانی است؛ اما تغییر در بعضی از 
سطوح و از بین بردن تجارب اجرایی و سوابق 
اداری بوده و در سال های گذشته این حرکت 
سازمان ها را به آزمایشگاه و آموزشگاه تجربه 
تبدیل کرده است. اینکه نگرانی از تزلزل اداری و 
از دست دادن شغل و پایگاه اجرایی چه زیان های 
بعضا غیرقابل جبران به سازمان اداری واجرایی 
کشور وارد می نماید، خود نیاز به بررسی دیگر و 

مفصلی دارد.
  پول هایی که دور ریخته می شود

وی در ادامه صحبت هایش به شایسته سالاری 
در نهادهای دولتی و غیردولتی اشاره دارد و 
می افزاید: بسیاری از نخبگان و سرمایه های ملی، 
این روزها به خاطر نیاز کشور و یک سازمان به 
آنها، دعوت شده و بعد از تغییر مدیر ارشد عذر 
آنها نیز خواسته می شود، درحالی که تجارب 
و تخصص اینگونه افراد مبنای دعوت شان در 
دوره های قبل بوده و برای تجارب این روزهای 
آنها، چند صد میلیون تومان در قالب حقوق 
ماهیانه، هزینه صرف شده است. غیر از انگشت 
شماری از اطرافیان و نزدیکان مدیران ارشد، 
بقیه در حضور خود تابع هیچ وابستگی و 
رابطه ای جز تخصص خود نبودند. در زمان 
حضور دکتر قالیباف تعداد قابل توجهی از اساتید 
و ذخایر علمی به شهرداری دعوت شدند و 
طرح های ساماندهی معتادین متجاهر، درمان 
و اشتغال زایی برای آنها مستلزم هزینه های قابل 
توجهی از جیب مردم تهران شد و نتایج قابل 
توجهی نیز عاید گردید. ساماندهی کودکان 
کار و خیابانی، زنان معتاد و بی خانمان در کنار 
سایر فعالیت های مرتبط، گام های سودمندی 
در این زمینه بود که بنده نیز در آن زمان در 
این تیم به فعالیت پرداختم. تجارب و ذخایر 
فرهنگی و اجتماعی ناشی از حضور نخبگان 

دانشگاهی و تشکیل گروه های اندیشه محور در 
فرهنگسراهای تخصصی، نتایج کم سابقه ای در 
جامعه ایجاد نمود. اما با روی کار آمدن شورای 
شهر پنجم، همه آن تجارب و دستاوردها به 
محاق رفت و از آن تیم تخصصی هیچ کدام بر 
سر کار نماندند. موضوع درد آور اینجاست که 
آن دستاوردهای ارزشمند به فراموشی و بایگانی 
سپرده شد و در کنار اتلاف زمان و هزینه های 
بسیار زیاد، دوباره این چرخه از نو و با افراد جدید 

از صفر آغاز شد!. 
ابهری با اشاره به اینکه در زمان تصدی آقای 
زاکانی بر شورای شهر نیز، این چرخه همچنان 
ادامه دارد، خاطر نشان می کند: امروزه بر شبانه 
روزی کردن بهشت زهرا تاکید دارند و این طرح 
ایشان در کنار محاسن و امتیازات، عوارض و 
آسیب هایی دارد که کاش قبل از علنی شدن 
آن با روانشناسان و جامعه شناسان گفت وگو 
می شد و نکات مثبت آن برای مردم تهران بیان 
می گردید. مثلا از دیر باز تاکنون گورستان ها 
شب ها اماکنی شناخته می شدند که عبور و 
مرور و حضور در آنها چندان پذیرفته نمی شد، 
چون تدفین در شب صورت نمی گرفت و زیارت 
اهل قبور نیز معمولا روزها صورت می گرفت، 
شب ها این اماکن به محل تجمع معتادان تبدیل 
می شد، کاش سبب و وجوه مثبت این اقدام 
برای افکار عمــــومی توجیه می شد. براساس 
چهل سال سابقه نظری و میدانی اجرایی از 
جنابعالی درخواســـت می نمایم اجازه ندهید 
صاحبان دانش و بینش از دایره کارشناسان 
خارج شوند. متاسفانه در دوران مدیریت این 
مدیر انقلابی و پاکدست، بازهم شاهد انتصابات 
بسیار زیاد در حوزه های مدیریتی و طبق سنت 
گذشته هستیم که باعث شده از شهردار مناطق 
تا آبدارچی های ساختمان ها عوض شوند و به کار 
گماردن کارشناسان و مشاوران کم تجربه باعث 
اینگونه طرح ها شده است. این در حالی است 
که امروزه تقریبا اکثریت آحاد جامعه، درد ها را 
می شناسند و آنچه مغفول و مشکل راهکارهای 
عملی و کاربردی هستند، افراد درد آشنا و با 
تجربه است.  این آسیب شناس معتقد است که از 
کریم آقا بوذر جمهری تا جنابعالی، ده ها و صدها 
شهردار در تهران مسئولیت خدمت به مردم را 
برعهده گرفته اند. از تهران بدون آب لوله کشی و 
با خیابان های خاکی و سنگفرش تا تهران دارای 
ده ها بزرگراه و پارک و بوستان فاصله ای طولانی 
سپری شده اند. اما تا شهری با امکانات و اماکن 
ممتاز مانند توکیو، پکن و استانبول فاصله زیادی 
دارد و تا رسیدن تهران به الگوی کلانشهر جهان 
اسلام، با این حجم از مدیران نوپا که در زمان شما 

به خدمت گمارده شده اند، فاصله زیادی است. 

آرمان ملی-  منیره چگینی: موضوع چابک سازی و کاهش 
پرسنل شهرداری ها، نه تنها طی سال های اخیر به فراموشی 
سپرده شده بلکه این روزها مسئولان واحدهای نیروی انسانی 
شهرداری ها بیش از هر زمان دیگری برای انتصاب ها و جایگزین 
کردن نیروهای سابق و با تجربه، وقت کم می آورند و حسابی 
سرشان شلوغ است. شاید تعطیلی شهرداری شهرستان زاغه 
لرستان به دلیل عدم ناتوانی در پرداخت حقوق پرسنل خود، 
زنگ خطر را برای شهرداری های کلانشهرهای کشور به صدا 
درآورده که با توجه به کاهش درآمد عمومی در دوران سه 
ساله شیوع کرونا و بازهم قادر نیستند که به وظایف ذاتی خود 
به درستی عمل نمایند. در شرایطی که بودجه امسال شهرداری 
تهران، بیش از هر زمان دیگری مورد انتقاد اعضای شورای شهر 
پایتخت قرار داشت و آنها این بودجه را برای اداره پایتخت 

ایران در حد »شوخی« قلمداد می کردند. 

اعتراف تلخ به قاچاق 
گل و گیاه

شهردار تهران درباره رانت و قاچاق 
در صنعت گل و گیاه گفت: دولت 
این اهتمام را دارد که ریشه قاچاق را 
بخشکاند و مبارزه با آن نیازمند یک 
عزم و همت بالا ست؛ بنده این آمادگی 
را دارم و آمادگی دولت نیز وجود دارد 
تا بلای خانمان سوز قاچاق در بخش 
گل و گیاه نیز ریشه کن شود. علیرضا 
زاکانی در ادامه در پاسخ به موارد مطرح 
شده یکی از تولیدکنندگان حاضر در 
مراسم درباره رانت و قاچاق در صنعت 
گل و گیاه افزود: موضوع قاچاق زخمی 
بر پیکر جامعه است که در آن عناصر 
سودجو به دنبال حجم  بالا و با کیفیتی 
از منابع هستند؛ آنچه که شالوده 
نظرات شما ست را در دولت مطرح 
می کنم؛ دولت این اهتمام را دارد که 
ریشه قاچاق را بخشکاند و مبارزه با 
آن نیازمند یک عزم و همت بالا است؛ 
بنده این آمادگی را دارم و آمادگی 
دولت نیز وجود دارد تا بلای خانمان 
سوز قاچاق در بخش گل و گیاه نیز 

ریشه کن شود. 

افزایش تمایل 
پزشکان به مهاجرت 

رئیس هیات مدیره نظام پزشکی 
تهران بـــزرگ از ۱۰ برابر شـدن 
درخواست پــــزشکان تهرانی برای 
 Good Standing دریافت مدرک
جهت انجام مهاجرت خبـــر داد و 
گفت: در یک سال گذشتــه بیشتر 
از ۴ هزار پزشک در تهران بزرگ 
تقاضای مهاجرت به خارج از کشور 
اظهار  علویان،  موید  داشته اند.  را 
کرد: از نظر سازمان نظام پزشکی، 
موضوع افزایش تعرفه های پزشکی 
مبنایی برای جلوگیری از مهاجرت 
پزشکان نیست و ما چون معتقدیم 
باید به شکل منطقی به هزینه های 
تمام شده حوزه سلامت توجه شود، 
خواستار اصلاح تعرفه ها هستیم. رئیس 
هیات مدیره نظام پزشکی تهران بزرگ 
 تاکید کرد: درخواست دریافت مدرک

 Good Standing لزوما به معنای 
مهاجرت یک پزشک نیست، بلکه به 
آن معناست که این پزشک به فکر 
انجام مهاجرت و کار در خارج از کشور 
افتاده است و ما آمار دقیقی نداریم که 
چند نفر از حدود ۴ هزار پزشکی که 
در تهران بزرگ درخواست دریافت 
Good Standing کرده اند، مهاجرت 
نیز انجام داده اند، اما ده برابر شدن آمار 
درخواست مهاجرت پزشکان تهرانی در 
یک سال اخیر، موضوعی قطعی است. 

آرمان ملی: این روزها، کشور با بحران شدید 
محیط زیستی عجیبی دست و پنجه نرم می کند 
و بسیاری از این موارد منشاء انسانی دارد. از 
بحران فرونشست زمین در سراسر کشور و 
استان اصفهان که این روزها با شدت، در این 
کلانشهر در حال پیش روی است تا خشکسالی 
و ریزگرد که کشور را با بحران ها محیط زیستی 
و سلامتی روبه رو است. طی چند روز پیش 
ریزگرد شهرهای آبادان، اهواز، ایلام، قصرشیرین 
و کرمانشاه را در بر گرفت و میلیـــون ها نفر را 
با مشکل سلامتی و تنگی نفس مواجه نمود. 
حجم غلظت این ریزگردها در شهرهایی مانند 
آبادان ۲۴ برابر بیش از حد مجاز بود. همه متفق 
القول، بر این باورند که منشاء این ریزگردها 
خارجی و از مقصد کشور عراق است. با این 
حال برخی از کارشناسان بروز ریزگرد شدید 
را به سدسازی های ترکیه ارتباط می دهند. 
نادری، مشاور رئیس فراکسیون محیط زیست 
مجلس گفته است: »سد سازی های ترکیه 
عامل اصلی بروز ریزگرد در کشور های منطقه 
از جمله عراق و سوریه است. کشور هایی مانند 
عراق و سوریه که سال ها در اشغال کشور های 
بیگانه بوده اند، بیشتر در معرض تخریب منابع 
طبیعی بودند. به سبب نابودی محیط زیست 
این کشور ها، ریزگرد هایی حتی با منشاء های 
رادیواکتیو که حاصل از جنگ های طولانی 

مدت که در خـــاک این کشور ها نهفته است 
به سایر کشور ها و به خصوص کشور ما منتقل 
می شود. ریزگرد ها اثرات مخرب محیط زیستی، 
بهداشتی، اقتصادی و اجتماعی برای کشور به 
همراه دارند.« این در حالی است که ویسل 
اروغلو، وزیر آب و جنگلداری ترکیه در سال 
۱۳۹۶ اعلام کرد که تعداد ۷۲۷ سد تاکنون 
در ترکیه ساخته  شده است و با تکمیل سد های 
در دست ساخت، تعداد آنها در پنج سال آینده 

)سال ۱۴۰۲( به ۲ برابر خواهد رسید. 
  خشکسالی یا سیل 

اما در شرایطی که کشـــور با بحـــران 
خشکسالی شدید روبه رو و چشــم همه به 
آسمان است، باران پرحجم نیز باعــث بروز 
سیلاب مخرب، تخریب اماکن زیربنایی و 
بسته شدن راه های روستایی می شود. در این 
شرایط وقوع تندباد با سرعت ۱۲۰ کیلومتر 
بر ساعت در استان بوشهر موجب خسارت به 
برخی از تاسیسات و فضای سبز شد ولی کسی 
آسیب ندید.  آنطور که مدیرکل بحران استان 
بوشهر در رابطه با این موضوع گفته: »تندباد با 
سرعت ۱۲۶ کیلومتر در ساعت شهرستان های 
بوشهر، دشتستان و بخش هایی از تنگستان را 
درنوردید و موجب بروز خساراتی به تأسیسات 
زیربنایی شد.« کوروش دهقان به خسارت های 
ناشی از تندباد در استان اشاره کرد و ادامه داد: 

»شبکه برق در برخی نقاط استان بوشهر با 
آسیب روبه رو شده و ۳۰ پایه برق سقوط کرده 
است.« همچنین وی از وزش باد شدید که 
سبب آسیب شبکه برق و خاموشی در برخی 
نقاط شهرستان های بوشهر و دشتستان، خبر 
داد. همزمان مدیرکل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای استان یزد از وارد آمدن خسارت ۴۰ 
میلیارد تومانی به جاده های روستایی استان یزد 
خبر داد.  با این حال و بروز باران های سیل آسا، 
اما همچنان ایران با خشکسالی شدید روبه رو 
است و آنطور که معاون محیط زیست طبیعی 
و تنوع زیستی سازمان حفاظت محیط زیست، 
خسارت خشکسالی به محیط زیست کشور را 
۲۸۷۸۵ هزار میلیارد ریال برآورد کرده،  برای 
تکمیل زیرساخت های مقابله با خشکسالی به 
۱۰۰۰ میلیارد تومان نیاز است تا شاید بتوان از 
این حجم از باران استفاده نمود. حسن اکبری 
همچنین افزود: در سال جاری بر اساس آمارهای 
سازمان هواشناسی، کمتر از ۱۰ درصد کشور 
بارندگی در حد نرمال داشته است و بقیه مناطق 
به نوعی با خشکسالی درگیر هستند. متاسفانه 
بالغ بر ۷۰ درصد مساحت کشور با خشکسالی 
شدید یا بسیار شدید دست و پنجه نرم می کند. 
شدت خشکسالی در مناطقی مثل زاگرس که هم 
منبع تامین آب کشور است و هم رویشگاه های 

جنگلی زیادی دارد، بسیار مخرب است. 

گزارش »آرمان ملی« از وضعیت نامناسب محیط زیستی کشور در مواجهه با خاک و سیل 

افزایش ریزگرد و خشکسالي در ایران
 سد سازي در ترکیه یکي از عمده ترین دلایل این فاجعه زیست محیطي است که پیش بیني مي شود رو به افزایش باشد

امتحانات حضوری 
پایان ترم دانشجویان

وزیر علوم، تحقیقات و فناوری درباره 
برنامه وزارت علوم مبنی بر برگزاری 
امتحانات پایان ترم دانشگاه های کشور 
گفت: امتحانات پایان ترم دانشگاه ها 
حتما به صورت حضـــــوری برگزار 
بیان  می شود. محمدعلی زلفی گل 
کرد: قطعا اگر شرایط کرونایی کشور در 
زمان برگزاری امتحانات پایان ترم مانند 
شرایط فعلی باشد، امتحانات به صورت 
حضوری برگزار خواهد شد. زلفی گل 
با بیان اینکه ما تابع تصمیمات ستاد 
ملی مقابله با کرونا هستیم، تصریح 
کرد: اگر در زمان برگزاری امتحانات 
مشکلی ایجاد شود، هر تصمیمی که 
ستاد ملی اتخاذ کند، موظف به اجرای 

آن هستیم. 

»آرمان ملی« از تبعات و نگرانی های انتصابات بیش از حد معمول در شهرداری گزارش می دهد

تورم پرسنلی از ابتدا تا انتهای بهشت 
  مجید ابهری در گفت وگو با »آرمان ملی«:  تا رسیدن تهران به الگوی کلانشهر جهان اسلام، با این حجم از مدیران نوپا ، فاصله زیادی است


